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Efter et par iskolde vintre og en sommer 

som smagte mere af efter¬r, eller s¬gar 

vinter, fßltes den nys overst¬ede vinter 

ikke s¬ ubehagelig, og heller ikke s¬ 

lang. Men det er nu alligevel dejligt at 

det er for¬r, og at vi nu meget snart kan 

komme ud at sejle. For det er jo det det 

drejer sig om. 

Der er gang i for¬rsklargßringen rundt 

omkring, og ogs¬ i klubben er der be-

gyndt at ske noget. Jeg var et smut forbi 

slusen i formiddags for at ordne inter-

netforbindelsen. Det var godt nok koldt, 

men jeg fik nu alligevel en ubÞndig lyst 

til at sejle en tur - men der g¬r nok et 

par uger endnu inden jeg er s¬ vidt. 

Der har tidligere vÞret talt om bomme 

p¬ Hovedengen, og det er nu blevet fßrt 

ud i livet. Det er s¬dan, at b¬dejere der 

har bro p¬ hovedeng-siden og andre 

med lovligt Þrinde p¬ engen har f¬et en 

brik til at ¬bne bommene med. Det er 

selvfßlgelig lidt irriterende, men det er vi 

desvÞrre nßdt til at finde os i. 

Som I kan se lÞngere omme i bladet, er 

der nu helt styr p¬ afmÞrkningen i Va-

dehavet, og kostene i Ribe lßb og Lund-

vig lßb bliver sat til sÞsonstart af Ribe 

Sejlklub. 

Der er p¬ nuvÞrende tidspunkt planlagt 

et par arrangementer i sommer, bl. a. 

smakketrÞf kombineret med maritimt 

marked p¬ Skibbroen, ligesom aktivi-

tetsudvalget har planer i retning af fÞl-

lestur. Lad os h¬be at vejret vil arte sig 

s¬ disse tiltag bliver en fornßjelse. 

Der dog et arrangement som vi frem-

over desvÞrre m¬ undvÞre, nemlig 

havnefesten. Vi har i sejlklubben ikke 
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vÞret involveret i arrangementet, men 

det har nok vÞret det arrangement om-

kring ¬en og havnen, som flest medlem-

mer har deltaget i. DesvÞrre har det ik-

ke kunnet lßbe rundt, og da der var ikke 

nogen som var interesserede i at hjÞlpe 

med at fßre det videre, er det slut med 

det. Jeg m¬ indrßmme at det Þrgrer 

mig meget, vi har i vores familie nydt 

den dag rigtig meget, faktisk var det et 

af sÞsonens hßjdepunkter. 

Med hensyn til broprojektet ved slusen, 

er der ikke s¬ meget nyt - der arbejdes 

videre p¬ sagen. 

Jeg vil ßnske jer alle en god sÞson - lad 

os h¬be at vi f¬r kanongodt sejlervejr 

hele sommeren. 

 

Med venlig hilsen  

Jßrn Mßller 



Sejlklubben har pr. 1. januar 2011 195 

aktive medlemmer og 44 passive med-

lemmer, hvilket i forhold til sidste ¬r er 

en fremgang p¬ 6 for aktive og en tilba-

gegang p¬ 1 for passive medlemmer. 

Det er desuden vÞrd at bemÞrke, at for 

fßrste gang i mange ¬r, er alle broer i 

Ribe Havn udlejet. 

Vi har i ¬rets lßb afholdt 11 bestyrelses-

mßder i klubhuset, hvilket er 2 mere end 

vi plejer, s¬ vi har vÞret flittige. 

2011 har vÞret et ¬r, hvor det for man-

ge nok har vÞret s¬ som s¬ med sejlad-

sen, men hvor der i klubben er sket en 

hel del. En af de helt store opgaver har 

vÞret afmÞrkningen i Vadehavet, som 

Ribe Sejlklub jo har udfßrt i vores del af 

omr¬det. Indsejlingen til Ribe blev som 

sÞdvanligt udfßrt med lßnnet arbejds-

kraft, men resten af omr¬det er blevet 

afmÞrket udelukkende med frivillig, 

ulßnnet arbejdskraft. En stor opgave, for 

det er jo ikke bare at sejle ud og sÞtte 

kostene, der skal skaffes materialer og 

grej, nogle skal lÞgge b¬d til og der 

skal planlÞgges og arrangeres. Det he-

le er blevet udfßrt p¬ bedste vis, s¬ vi 

har kunnet sejle som vi plejer. 

At afmÞrkningen er kommet p¬ plads 

er et direkte resultat af det gode samar-

bejde, der i ¬rets lßb er kommet p¬ 

plads i Vadehavets B¬dklubber, s¬ det er 

lykkedes at f¬ nedsat et vagerlaug, og 

dermed f¬ den overordnede planlÞg-

ning og finansiering p¬ plads. 

En anden af ¬rets bemÞrkelsesvÞrdige 

ting er oprydningen p¬ b¬dpladsen 

samt indretning af jolleskuret til vÞrk-

sted. Ud over at det er blevet rigtig fint, 

synes jeg at det er vÞrd at bemÞrke 

Formandens beretning  
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den drivkraft der har vÞret blandt de 

medlemmer der har g¬et og arbejdet 

med tingene. Der er virkelig vist interes-

se for det, og nogle har ogs¬ bidraget 

med vÞrktßj til vÞrkstedet. Det er dejligt 

at se at der er grobund for den slags i 

Ribe Sejlklub.  

Den langsomme internetforbindelse ved 

slusen, er i 2011 blevet udskiftet med en 

15 Mbit fiber. Vi fik en fordelagtig aftale 

i stand i samarbejde med Restaurant 

Kammerslusen og Ribe B¬dcenter, s¬ vi 

faktisk ikke betaler mere for den nye 

hurtige forbindelse end vi gjorde for den 

gamle. Det er i praksis en ganske billig 

fornßjelse, idet sommerhusene betaler 

det halve af abonnementet.  

Den hurtige forbindelse ¬bner op for 

nogle nye muligheder, vi har i bestyrel-

sen haft en online vejrstation og web-

cam oppe at vende, men da udgiften til 

en egnet station - den skal jo kunne hol-

de til det barske miljß - vil vÞre omkring 

kr. 10.000 -12.000, har vi valgt at se ti-

den an. I er velkomne til at tilkendegive 

jeres synspunkt vedrßrende dette i de-

batten herefter. 

Som I sikkert har bemÞrket, s¬ har 

kommunen renoveret omr¬det uden for 

klubhuset og plantet en hÞk langs plan-

kevÞrket ved b¬dpladsen og ind imod 

roklubben. Belysningen er ogs¬ bragt i 

orden, og i det hele taget ser det nu 

pÞnt ud. Vi ville gerne have haft en an-

den indretning af omr¬det udenfor klub-

huset, men kommunen ville desvÞrre 

ikke tage os med p¬ r¬d. 

Efter mange ¬rs kvaler med pÞlene p¬ 

nordsiden i slusen, er det nu lykkedes os 

at f¬ dem udskiftet. De nye pÞle er hß-
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jere, kraftigere og sidder tÞttere, s¬ nu 

kan man lÞgge til selv ved meget hßj 

vandstand. De mangler blot at blive af-

kortet s¬ de er ens. Hagen ved det er, at 

vi selv har m¬ttet indkßbe og betale pÞ-

lene - men vi synes i bestyrelsen at det 

er pengene vÞrd. 

Projektet med udskiftning af broerne ved 

slusen har ogs¬ vÞret en vigtig opgave i 

2011. Vi har haft mange drßftelser, f¬et 

undersßgt en masse ting og f¬et tilbud 

p¬ forskellige lßsninger. Synspunkterne 

har vÞret mange, og der har vÞre flere 

forlag oppe.  

Det springende punkt er pengene, for 

med de tider vi har i dag, er det m¬ske 

ikke s¬ ligetil at hente flere millioner ind 

i form af tilskud, og da projektet skal 

vÞre fÞrdigudarbejdet inden vi kan sß-

ge om tilskud, skal vi - inden vi bruger 

penge p¬ at lave projekteringen - vÞre 

enige om hvor meget vi er villige til at 

betale for det. For det vil koste en klÞk-

kelig forßgelse af brolejen for den en-

kelte ved slusen at f¬ den bedste lßs-

ning, det er der ingen tvivl om, og er vi 

ikke villige til det, skal vi vÞlge en billi-

gere lßsning. Per vil i aften kort orientere 

jer om hvad vi arbejder med og hvilket 

prisleje vi ligger i.  

Et evigt tilbagevendende problem er 

vedligeholdelse af bevoksningen ved 

broerne ved slusen. Medlemmerne skal 

selv sßrge for at holde bevoksningen 

nede, men der er mange som ikke f¬r 

det gjort. Vi har derfor lavet en aftale 

med ham der sl¬r grÞs for Restaurant 

Kammerslusen om, at han finder ud af 

hvad det skal koste, hvis han skal sl¬ 

det fremover. F¬r folk det ikke gjort selv, 

vil de fremover modtage en regning for 

udfßrelse af arbejdet. 

¡rets traditionelle standerhejsning og 

standerstrygning forlßb som planlagt og 

med god tilslutning. Det er rart at vi hol-

der traditionerne i hÞvd, og samtidig 

har lidt socialt samvÞr i klubben. 

Der er ikke blevet udfßrt de store repa-

rationer p¬ broerne, men i forbindelse 

med at vi havde en gravemaskine nede 

p¬ Hovedengen, var vi nßdt til at rykke 

lidt rundt p¬ bevoksningen i vandet ved 

broerne. Det har vi efterfßlgende mod-

taget en klage over via kommunen fra 

®n af beboerne p¬ Skibbroen.  

Jollepladserne, som jo sidste ¬r blev 

reddet p¬ stregen, er blevet forbedret 

med y-bomme.   

Vi besluttede i bestyrelsen i for¬ret, at vi 

fremover vil forsßge at placere b¬de 

med klassisk tilsnit op mod byen, for s¬-

ledes at tilgodese ßnsket om et mere 

klassisk maritimt miljß. Det skal ske ved 

naturlig omrokering og afgang; der vil 

ikke blive tale om at flytte nogen imod 

deres vilje. 

Vi havde igen i 2011 i forbindelse med 

det maritime marked besßg af smakke-

sejlerne, som camperede p¬ b¬dplad-

sen. Og igen var det et fint arrangement 

som trak mange folk ned p¬ Skibbroen.  

Vi havde i starten af august besßg af 

Fulton i vores del af Vadehavet. Det var 

en fornßjelse at se de mange b¬de fra 

Ribe Sejlklub, som var sejlet skibet i mß-

de, og fulgte det ind til ankerpladsen 

ved den grßnne bßje i Knudedyb.  

Vi var ogs¬ i midten af september p¬ tur 

med Red Barnet, hvor 5 b¬de fyldt med 

deltagere stÞvnede ud fra slusen i pÞnt 

vejr. Turen var en stor succes, deltagerne 

fik virkelig hvad de var kommet for. S¬ 

vi h¬ber p¬ at det ogs¬ kan lykkes i 

2012.  

Ellers har der - ud over de traditionelle 

arrangementer som gule Þrter og jule-

banko - ikke vÞret de store arrange-
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menter i klubben.  

Sidste ¬r nÞvnte jeg i formandsberet-

ningen at det var mÞrkbart at restau-

ranten var lukket, og i ¬r har den s¬ vÞ-

ret ¬ben de meste af sÞsonen. Jeg har 

det indtryk, at man nok ikke helt har f¬-

et fat i hvad der er nßdvendigt for at dri-

ve restaurant p¬ det sted, i hvert fald 

har der vÞret en del klager over at der 

har vÞret lukket for servering, at man 

ikke har kunnet f¬ en simpel menu og at 

iskiosken har vÞret lukket. Det er selv-

fßlgelig ikke noget vi kan blande os i, 

men det p¬virker stemningen p¬ stedet, 

og det er en skam. 

Mange har nok bemÞrket den gamle 

mine, som er blevet opsat ved slusen. 

Den er fra 1. verdenskrig, og har tidli-

gere st¬et inde i Ribe by som minde om 

minesprÞngningerne i vadehavet under 

krigen - alts¬ miner som sprÞngte sig 

selv n¬r de strandede. Minen har der-

med en lang historie som er knyttet til 

omr¬det, og vi synes at den nu har sin 

rette plads. Der vil blive opsat en tavle 

med oplysning om historien ved minen. 

I 2012 har vi et par projekter p¬ bed-

ding. Vi er nßdt til at have noget gjort 

ved miljßet p¬ b¬dpladsen, s¬ vi skal 

have lavet en opsamlingsbrßnd til slam 

fra bundspuling. Dette vil blive udfßrt i 

for¬ret. Desuden skal vi have opsat en 

miljßstation, s¬ vi kan f¬ styr p¬ farligt 

affald. 

Vi skal ogs¬ have lavet et halvtag til vo-

res traktor, s¬ den ikke bliver s¬ udsat 

for vejrliget. Det er for dyrt i lÞngden at 

lade den st¬ ude i det fri. Dette vil lige-

ledes blive udfßrt i for¬ret. 

Bestyrelsen er ifßlge vedtÞgterne for-

pligtet til at orientere generalforsamlin-

gen hvis vi nÞgter at optage en person 

som medlem. Det har vi netop gjort: 

Vi har i 2011 haft en rigtig kedelig sag 

med en mand der har lagt sin b¬d ved 

vore broer uden at vÞre medlem. Histo-

rien er i korte trÞk s¬dan, at han i juni 

m¬ned lagde sin b¬d ved en bro i Ribe 

havn, hvorefter han bad om at blive 

medlem. Da det viste sig at han havde 

en restance i Esbjerg Sßsport, fik han 

besked p¬ at han skulle f¬ den sag 

bragt i orden inden han kunne blive 

medlem. Han fik desuden at vide, at s¬-

fremt han ikke fik sagerne bragt i orden, 

skulle han fjerne b¬den, ellers ville det 

koste gÞstetakst at ligge ved broen. I 

september m¬ned var der stadig ikke 

sket noget, og vi skrev til ham for at f¬ 

ham til at reagere. I en efterfßlgende te-

lefonsamtale, aftalte jeg med ham, at 

han senest ugen efter skulle f¬ bragt sa-

gerne i orden. Denne aftale overholdt 

han ikke, men ca. 2 uger efter fik jeg 

besked fra Esbjerg om at han havde be-

talt der. Men imod forventning, skete der 

fortsat ingenting i Ribe, og i december 

sendte vi b¬de et anbefalet og et almin-

deligt brev til ham. Det resulterede i at 

han ringede til Hans og truede ham. Vi 

har nu sendt sagen til vores sagfßrer, og 

han har meldt tilbage at manden gerne 

vil vÞre medlem, sige undskyld og beta-

le kr. 1500 pr. m¬ned af p¬ gÞlden. 

I bestyrelsen er vi enige om at vi ikke vil 

optage ham som medlem, i fßrste rÞk-

ke p¬ grund af truslen, og i anden rÞk-

ke fordi han har trukket os rundt ved 

nÞsen i mere end et halvt ¬r. Vi mener 

ikke at han vil opfßre sig anderledes ba-

re fordi han bliver medlem. 

Jeg vil slutte min beretning af med at 

takke alle vores samarbejdspartnere - 

pladsmand, prikmand og rengßringsda-

me - samt vores medlemmer, aktivitets-

udvalget og ikke mindst bestyrelsen for 

det gode samarbejde i det forlßbne ¬r. 

Hermed vil jeg lade beretningen g¬ til 

debat og afstemning. 
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1. Valg af dirigent  

Steffen Steffensen blev valgt. Ordstyre-

ren konstaterede, at generalforsamlin-

gen var indkaldt i overensstemmelse 

med vedtÞgterne 

 

2. Formandsberetning 

Jan Nßrgaard spurgte til projektet med 

renovering/fornyelse af broerne ved 

Kammersusen og anfßrte, at der m¬tte 

vÞre fonde, der kunne sßges til projek-

tet. 

Leif Fogtmann spurgte, om det var nßd-

vendigt, at forny det hele. Det eksiste-

rende fungerede fint og vil kunne reno-

veres billigere. Det har heller ikke vÞret 

vedligeholdt i flere ¬r.   

Formanden kunne kun sige, at der var 

vedligeholdt det, der var nßdvendigt, 

men p¬ grund af overvejelserne om 

projektet, var der holdt igen med den 

store renovering. 

Jan Nßrgaard kunne supplere med, at 

hans indtryk var, at skader var blevet 

udbedret. 

Bjarne Kiholm foreslog, at debatten bro-

erne ved slusen blev fortsat til Per Peter-

sen fremlagde projektet senere i dagsor-

denen. Dirigenten stßttede dette. Bjarne 

spurgte til slusepraksis og Esbjerg Kom-

munes ßnske om serviceforringelser. Vi 

skulle vÞre opmÞrksomme p¬, at sluse-

mesteren vil holde op.  

Formanden svarede, at vi afventede 

kommunens udspil. Per Petersen supple-

rede, at slusemesteren ikke har sagt op. 

Bjarne nÞvnte, at DN-Esbjerg har fore-

sl¬et, at slusning skulle vÞre gratis og 

bedre afmÞrkning i Vadehavet. Fore-

Referat fra generalforsamlingen  

Af Svend Tougaard 

slog bestyrelsen at kontakte DN. 

Formandens beretning blev godkendt. 

 

3. FremlÞggelse af regnskab 

Paula Andersen fremlagde regnskabet 

for Ribe Sejlklub og Ribe Sejlklubs Hav-

neanlÞg. 

a: Ribe sejlklubs regnskab blev god-

kendt uden kommentarer af betydning. 

b: HavneanlÞggenes regnskab blev 

godkendt uden kommentarer. 

c: Kontingentet uÞndret 800,- kr. 

d: Broleje mv. fortsÞtter uÞndret 

 

4. Behandling af indkomne forslag 

Det fremsendte forslag om vedtÞgtsÞn-

dring var fremlagt p¬ bestyrelsesmßde, 

den 29. nov. 11 og dermed i overens-

stemmelse med vedtÞgterne. Forslaget 

var, at slette sÞtningen i Ä3: "Standeren 

hejses sidste torsdag i april og stryges 

igen fßrste torsdag i september" og 

overfßre bestemmelserne til forretnings-

ordenen.  

Forslaget blev vedtaget. 

 

5. Valg til bestyrelsen 

Jßrn Mßller og Svend Tougaard blev 

genvalgt. 

Bestyrelsen foreslog Lauritz Christensen 

som medlem til bestyrelsen i stedet for 

Hans Ryttergaard, der ikke genopstille-

de. Der var ikke andre forslag fra for-

samlingen, og genvalgt blev Jan Kßpke 

Sßrensen, Per Petersen og Carlo Nielsen 

og nyvalgt Lauritz Christensen. 

Valg af 2 bestyrelsessuppleanter: 
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Ove Petersen blev genvalgt og Torben 

Mathisen nyvalgt. 

Valg af revisorer: 

Ove Jensen blev genvalgt 

Valg af revisorreprÞsentant: 

Fritz Sandberg blev genvalgt 

 

6. Eventuelt 

Per Petersen orienterede om projekt med 

flydebroer ved Kammerslusen, der ville 

koste 3.3 mio. kr. ex moms.  

Der var mage spßrgsm¬l og forslag fra 

forsamlingen: Bjarne Kiholm, om vi ikke 

kunne bruge de gamle flydere. Bßrge 

Jensen hvordan det kunne finansieres 

og om alle skulle vÞre med til betalin-

gen eller kun broejere ved slusen. Dres 

anfßrte, at b¬dene i Ribe ikke skulle 

med til kommende afstemning om sa-

gen. 

Formanden anfßrte, at de gamle flydere 

ikke kunne bruges, at vi h¬bede p¬ 

fondstilskud til projektet, med restsum-

men skulle dÞkkes af klubben, samt at 

b¬dene i Ribe ogs¬ var solidariske for 

risikoen ved projektet ved Kammerslu-

sen og dermed medbestemmende ved 

afgßrelsen. 

Preben Glud foreslog at bestyrelsen ar-

bejde videre med projektet og sßgte at 

finde penge til finansiering. Jan Nßr-

gaard, at vi fandt folk til at sßge penge 

og nedsatte en projektgruppe. 

Hans Ryttergaard fremlagde projektet 

med renovering af de gamle broer og 

anlÞggelse af en sti befÞstet med SF-

sten i stedet for den lange bro, renove-

rer de gamle broer og gßre dem flytba-

re, s¬ de kan placeres af hensyn til b¬-

denes stßrrelse. Stien vil koste 1,3 mio. 

kr. og broer og nyt anlÞg af broerne 

1,2 mio. kr.  

Der var en livlig debat og mange for-

slag. Allan Kosegarden, at vi sßgte LAG 

midler, som man havde f¬et i Randers i 

et fÞlles projekt med kommunen og en 

ny marina. Flere var inde p¬, at der blev 

nedsat en projektgruppe med folk ud-

over bestyrelsen, der professionelt arbej-

der med denne slags projekter og gen-

nemarbejder, hvad behovet er. 

En lÞngere debat om faciliteterne for 

sejlere ved slusen gav mange forslag. 

Jan Nßrg¬rd, at vi fik et bedre hus, med 

indendßrs muligheder ogs¬ i den kolde-

re tid. Ove Jensen, at vi ikke skulle kon-

kurrere med klubhuset i Ribe, Leif Fogt-

mann, at vi ved slusen ligger p¬ digela-

gets jord p¬ l¬nt tid. Formanden nÞvn-

te, at bestyrelsen havde undersßgt, hvad 

en renovering med et ekstra toilet og in-

dendßrs faciliteter ville koste, med at de 

800.000 kr., som overslaget var, gjorde 

at det blev sat i bero. Der var ßnske om 

blot at f¬ faciliteter, § l§ Der rßde PalÞ", 

f.eks ved et vindues-parti foran terrassen 

og termotag. Evt. rydde skuret og sÞtte 

vinduer i, s¬ man kunne vÞre indendßrs 

d®r.   

Bjarne Kiholm nÞvnte behovet for et 

slÞbested ved slusen og mulighederne 

for at f¬ Nationalparken med i projek-

tet. Formanden svarede, at det var med 

i overvejelserne. Niels nÞvnte mulighe-

derne for at sÞtte en bom for slÞbeste-

det, som man mod betaling kunne bru-

ge. 

Der blev spurgt til vejretten til broerne 

ved slusen og Carlo kunne sige, at der 

er en gammel vej, men den ikke har 

vÞret brugt lÞnge, og landmanden, der 

ejer jorden har plßjet op. Formanden 

supplerede, at kommunen er positive 

overfor at finde en mulighed for bedre 

adgangsmuligheder. 

Leif Fogtmann takkede de frivillige prik-
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En hilsen fra forretningsfßreren 

Af Paula Andersen 

Vi kan nu se en ende p¬ vinteren, og 

for¬ret banker for alvor p¬ dßren. 

Vi skal til at have b¬dene gjort for¬rs-

klar, s¬ vi kan komme til at sejle igen. 

Med Sejler Nyt fßlger jo som sÞdvanlig 

et betalt mÞrkat, og til dem som har en 

bro, ogs¬ et fri havns mÞrkat. Begge 

dele skal vÞre sat p¬ b¬dene et fra land 

synligt sted, senest 8 dage efter modta-

gelsen. 

Havnefolkene vil i ¬r igen komme rundt 

og tjekke om de er sat p¬, hvis ikke ko-

ster det 200 kr. Man kan ikke blive sß-

sat, hvis ikke mÞrkat er p¬ sat. P¬ betalt 

mÞrkatet st¬r jeres medlemsnummer, 

og p¬ frihavns mÞrkatet ogs¬ jeres bro 

nr. 

Eventuel oprykning skal ogs¬ vÞre sket 

senest 8 dage efter modtagelsen af 

mÞrkatet. 

Der er sat nye brolister op b¬de i byen 

og ved slusen, brolisten er ogs¬ opdate-

ret p¬ hjem- 

mesiden.  

PBS er nu begyndt at have sin virkning, 

der skulle sendes rykkere ud til ca. 10, 

som alle har betalt. 

Husk ogs¬ at melde evt. flytning til mig. 

Jeg trÞffes bedst tirsdage mellem 18.00 

og 18.30 p¬ tlf. nr. 75431845 eller 

mail:jedsted@bbsyd.dk. 

 

Med venlig sejlerhilsen 

Paula Andersen 

 

Sejlklubben byder velkommen til fßlgen-

de nye medlemmer: 

Aktive: Johnny Jensen, Kim Nielsen, 

Thyge Jensen, Bent Meng Larsen, Henrik 

Christensen, Lauge Nielsen og Ronny 

MÞrsk Larsen. 

Passive: Sanne Lßnborg, Erik Lauridsen, 

Jßrn Mortensen og Paskaran Rasalin-

gam. 

 

sÞttere. Det har lavet et godt stykke ar-

bejde, som han syntes skulle p¬skßn-

nes. 

Carlo opfordrede medlemmerne, at de 

anfßrte deres e-mail adresse p¬ hjem-

mesiden, s¬ det var lettere at komme i 

kontakt med medlemmerne og at alle 

med e-mail vil f¬ besked, hver gang, 

der var nyt i klubben. Formanden sup-

plerede, at kritikken om ikke opdatere-

de brolister p¬ hjemmesiden udeluk-

kende var p¬ grund af, at medlemmer-

ne ikke har opdateret deres oplysnin-

ger. Man skal blot logge ind p¬ hjem-

mesiden og finde egne oplysninger og 

opdatere. 

Bjarne Kiholm nÞvnte det kommende 

smakketrÞf og Maritim Dag, den 7. ju-

li, som klubben er medarrangßr af. 

Han h¬bede, at klubbens medlemmer 

ville vÞre aktive. Han henviste ogs¬ til, 

at Ribe Byforum har nedsat et udvalg, 

der skal arbejde med renovering af 

Skibbroen, og h¬bede, at bestyrelsen 

ville vÞre aktive med p¬pegning af de 

maritime forhold.  

Formanden takkede Hans Ryttergaard 

for det store arbejde han havde ydet i 

bestyrelsen. 

Dirigenten kunne slutte mßdet kl. 

20:30, og festudvalgets servering kun-

ne indtages. 
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Ribe Sejlklub - Îndringsmeddelelse: 

Kan sendes til Paula Andersen, Jedsted Klostervej 25, 6771 Gredstedbro eller 

E-mail: jedsted@bbsyd.dk 

Jeg er flyttet    

Medlemsnummer  Navn  

Ny adresse    

Nyt telefonnummer    

Eventuel E-mail adresse    

Underskrift    

Det er for¬r og b¬dene skal i vandet. Der sßsÞttes p¬ fßlgende dage: 

 

¶ Lßrdag d. 12. maj kl. 08.00 

¶ Sßndag d. 13. maj kl. 08.00 

 

P¬ de ophÞngte lister skriver man sig p¬ med navn, b¬dnavn og tlf. nummer.  

Husk at skrive medlemsnummer p¬ b¬dvognen. 

 

Med venlig hilsen 

Aksel Jensen 

SßsÞtning for¬r 2012 

Endelig er det for¬r... 
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Takstblad 2012  

For Ribe Sejlklub og havneanlÞg 

Kontingent aktivt medlemskab (Junior ĳ pris) Kr. 800,- 

Aktivt indmeldelsesgebyr (Junior fritaget) Kr. 250,- 

Kontingent passivt medlemskab Kr. 175,- 

Jollepladser Ribe Havn (Ved hovedengen) Kr. 200,- 

  

Pladsleje Ribe Havn/Kammerslusen Kr. 800,- 

Broafgift Ribe Havn/Kammerslusen (Junior Ĳ pris) Kr. 2000, - 

Broafgift efter 1 august - 31 december pr. mdr.  Kr. 165,- 

Depositum Ribe Havn/Kammerslusen Kr. 6250, - 

  

Faste optagningsdage for¬r/efter¬r pr. b¬d Kr. 150,- 

Faste sßsÞtningsdage for¬r/efter¬r pr. b¬d Kr. 150,- 

Optagning/Havari p¬ andre dage pr b¬d Kr. 250,- 

SßsÞtning/Havari p¬ andre dage pr. b¬d Kr. 250,- 

Pladsleje b¬dpladsen fßrste 6 mdr. pr. mdr. Kr. 65,- 

Pladsleje b¬dpladsen efter 6 mdr. pr. mdr. Kr. 250,- 

B¬dvogne p¬ b¬dpladsen fßrste 6 mdr. pr. mdr Kr. 65,- 

B¬dvogne p¬ b¬dpladsen efter 6 mdr. pr. mdr. Kr. 250,- 

  

Kranplads Kammerslusen Kr. 100,- 

Klubstander Kr. 50,- 

FrihavnsmÞrker Kr. 50,- 

Nßgledepositum Kr. 200,- 

Leje af klubhus (kr. 1000,- for passive medlemmer) Kr. 800,- 

Strßmpenge pr. dßgn Kr. 20,- 

Brusebad pr. bad Kr. 10,- 

Ekstra betaltmÞrkat til b¬d nr. 2 Kr. 200,- 

Broafgift er inkl. pladsleje. 

Ved depositumsbro opkrÞves pladsleje. 

Vedtaget p¬ generalforsamling den 10. februar 2011. Alle priser er inkl. moms. 

Junior gÞlder indtil 18 ¬r 
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at fordelingen mellem klubberne udreg-

nes efter antallet af aktive medlemmer. 

I sÞsonen 2012 udskiftede Sßfartsstyrel-

sen vagerne i Knudedyb og p¬ mßdet i 

Vadehavets Vagerlaug blev denne af-

mÞrkning vederlagsfrit overdraget til 

Nationalparken, der s¬ fremover skal 

vedligeholde vagerne. 

Prikkerne sÞtte i Ho Bugt af Varde Sejl-

klub, i Fanß Lo og den nordlige del af 

Lundvig Lßb til Vandskellet af Fanß Sejl-

klub, resten af Lundvig Lßb og Ribe 

Strßm af Ribe Sejlklub og Hßjer Lßb af 

Hßjer Sejlklub. 

Med denne sÞson skulle afmÞrkningen 

af Vadehavet endelig have fundet er lßs-

ning. Og snart vÞre "p¬ plads og i or-

den". 

Vadehavets Vagerlaug blev endeligt 

nedsat den 9. marts 2012. Det best¬r af 

reprÞsentanter for Nationalparken, de 

fire kommuner ved Vadehavet, Kystred-

ningstjenesten og Vadehavets B¬dklub-

ber. Naturstyrelsen og Sßfartsstyrelsen 

kan indkaldes efter behov. 

P¬ fßrste mßde blev Svend Tougaard fra 

Vadehavets B¬dklubber formand og 

Bent Poulsen, formand for Nationalpar-

ken blev nÞstformand. Nationalparkens 

sekretariat vil ogs¬ virke som sekretariat 

for Vagerlauget. 

Det er Vagerlauget, der fremover er an-

svarlig for al afmÞrkning i Vadehavet - 

undtaget indsejlingen til Esbjerg og Hav-

neby, samt afmÞrkning ved Sßnderho.  

I praksis betyder det, at Nationalparken 

har overtaget de flydende Vagere i Knu-

dedyb fra FarvandsvÞsnet, Esbjerg 

Kommune de tre vagere i Hjerting Lßb 

og klubberne den resterende priksÞt-

ning med stager. 

Udgifterne til sÞtningen deles mellem: 

Nationalparken (100.000 kr), Kystred-

ningstjenesten (18.000 kr), Naturstyrel-

sen (10.000 kr), de fire kommuner 

(122.000 kr) og Vadehavets b¬dklubber 

resten (for 2011, ca. 13.000 kr). Forde-

lingen fremover er aftalt s¬ledes, at de 

nÞste ¬r vil de offentlige myndigheders 

tilskud fortsÞtte uÞndret, og besparel-

ser ved sÞtningerne komme b¬dklub-

berne til gode. 

I Vadehavets b¬dklubber der det aftalt, 

AfmÞrkningen i Vadehavet 

Af Svend Tougaard 
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